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mantenir l’activitat econòmica, com, per exemple, amb el 
sector del tèxtil, del plàstic, del metalmecànic .

Hem donat suport a les pimes amb programes Digitalitza’t, 
Teletreball i Innova Producte de Comunitat Valenciana amb 
10 milions d’euros .

Hem redireccionat les ajudes del comerç i de l’artesania amb 
7,4 milions d’euros . I estem treballant al costat dels sectors 
productius per a reactivar el Pla estratègic de la indús-
tria valenciana, adaptar-lo al nou escenari des del diàleg, 
on abordarem des de la transversalitat i cooperació: forma-
ció i retenció de talent, important; digitalització, innova-
ció i tecnologia; relocalització i els eixos d’economia resi-
lient i arrelada a este territori; economia verda, circular, 
de les cures, cultural; economia social i cooperativisme; la 
col·laboració público-privada, però com s’ha d’entendre, de 
manera recíproca, no únicament i exclusivament que allò 
públic entre dintre del privat, al revés també .

Estem treballant un nou model laboral, perquè haurem de 
vore què fem en el teletreball, per exemple, en la conciliació, 
donada la nova situació en què anem a trobar-nos .

Transició energètica de l’economia, descarbonització, acurtar 
les cadenes de valor i subministrament .

Mire, ja li ho he dit, hi ha diverses maneres d’eixir d’una crisi, 
i tots els valencians i les valencianes recorden molt bé la 
desastrosa eixida de 2008 a 2015 .

Aquesta conselleria i aquest Consell estem i estarem sempre 
al costat de les empreses i de totes les persones treballado-
res, apostant sempre per una reactivació econòmica ràpida, 
però també sostenible i inclusiva i que garantitze els drets 
laborals i una ocupació digna .

Amb tot açò, esperem que les perspectives sociolaborals, 
que és el que preguntava vosté, siguen positives i ajuden a 
generar benestar i cohesió social . Amb el Botànic estem els 
valencianes i les valencianes molt més segurs que amb altres 
governs .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Senyories, els recorde que en acabar el Ple, que està a punt 
de finalitzar amb l’última pregunta que ens queda, ens reuni-
rem en Junta de Síndics a la sala Vinatea . A la sala Vinatea 
per qüestions de distància i de seguretat .

Sí, ara finalitzarem amb la pregunta de l’il·lustre diputat 
José Luis Aguirre, que formalitzarà a l’honorable consellera 
d’Agricultura i Desenvolupament Rural .

El senyor Aguirre Larrauri:

Gracias, señor presidente .

Buenos días . Buenos días, señora Mollà .

¿Qué ha previsto el gobierno del Consell para ayudar al 
sector de la acuicultura tras la crisis creada por el estado de 
alarma?

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà l’honorable consellera . Quan vosté vullga, 
senyora Mollà .

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

Gràcies .

Gràcies, senyor Aguirre, per la pregunta, perquè també 
s’emmarca en unes decisions que han passat esta setmana 
en el consell sectorial que hem tingut ministeri-comuni-
tats autònomes, on per fi, després de negociacions entre les 
comunitats i el ministeri, ja ha pogut un repartiment de fons, 
que el 75 % ho incorpora el ministeri, a través del Fons marí-
tim pesquer, i el 25 % el posa de fons propis cada comuni-
tat autònoma. I, en definitiva, farem un paquet que sumarà 
un milió d’euros directament per al sector d’aqüicultura . 
Després, ja dic, de l’oficialitat de l’aprovació d’eixe repar-
timent, que ha sigut el dilluns de vesprada, este dilluns de 
vesprada, i a partir d’ara nosaltres sacarem, lògicament tenim 
la resta, els 250 .000, 750 .000 ixen del ministeri, i sumaran 
eixe milió d’euros per al sector de l’aqüicultura .

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, consellera .

El senyor Aguirre concretarà la pregunta .

El senyor Aguirre Larrauri:

Gracias, señora Mollà .

Estas medidas incluyen la concesión de capital circulante y la 
compensación a las empresas de acuicultura . Esta compensa-
ción podrá concederse por la suspensión temporal o la reduc-
ción de producción y ventas de las empresas de acuicultura y 
por los costes adicionales de almacenamiento o por unidades 
destinadas a la repoblación, en el caso de la anguila . Costes, 
circunstancias y actualizaciones que hayan tenido lugar 
entre el 1 de febrero y el 31 de diciembre de 2020 .

Entonces, la producción de acuicultura en la Comunidad 
Valenciana es muy relevante, proporciona 447 empleos fijos, 
117 eventuales y un volumen de producción superior a las 
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7 .300 toneladas anuales, con un valor estimado de 80 millo-
nes de euros . La comunidad es líder en España en especies 
como dorada, corvina o anguila, y cuenta también con una 
importante producción de lubina .

Las empresas de acuicultura de la Comunidad Valenciana 
efectivamente se han visto gravemente afectadas por las 
consecuencias de la COVID-19, con caídas de ventas por el 
cierre de restaurantes y hoteles, por las complicaciones para 
la exportación y por las importaciones de pescados de acui-
cultura, especialmente lubina y dorada, de países terceros, 
como Turquía o Egipto a precios desleales . También por el 
comportamiento errático del consumo del pescado fresco 
en los hogares de España desde que se inició el estado de 
alarma . Y se enfrenta a una situación sin precedentes que 
requiere de una acción inmediata y decidida .

Esta modificación entró en vigor el 24 de abril y la idea era, lo 
que teníamos entre sus manos de la gestión del fondo euro-
peo, era ofrecer esta ayuda de forma inmediata que ofrezca a 
las empresas de acuicultura de la Comunidad Valenciana a la 
posibilidad de sobrevivir y de poder volver a ser competitiva 
cuando pase el estado de alarma .

Estas subvenciones para el desarrollo de la pesca y acuicul-
tura salen en planes plurianuales . A causa de los impedimen-
tos de las comunidades autónomas cada año se devuelven 
partidas ingentes sin aplicar a las empresas .

En resumen, señora Mollà, hay que destacar el efecto multi-
plicador del fondo al que hacía referencia . Por cada euro que 
invierte la comunidad autónoma, la Comunidad Europea 
aportaría tres euros más. Llegarlos a aplicar significaría la 
salvación de muchas empresas y, si no se aplican, habría que 
devolverlos .

Por eso, quería hacerle dos preguntas:

¿Cuándo tiene, la Dirección General de Empresas 
Agroalimentarias y Pesca, previsto convocar las primeras 
ayudas de compensación que deberían llegar con urgencia a 
las empresas de acuicultura de esta comunidad?

¿Y qué medidas adicionales prevé implementar la direc-
ción general para corregir la competencia desleal que está 
ocurriendo aprovechando la crisis por la COVID-19 con las 
importaciones de dorada, corvina y lubina desde Turquía y 
Egipto?

Señora Mollà, da la impresión de que vamos con retraso . Las 
empresas de acuicultura desconocen los criterios de elegibili-
dad, los importes ni cuando se cobrará . Es imposible trabajar 
con este nivel de incertidumbre que provocan .

Gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor Aguirre .

Li contestarà l’honorable consellera .

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

Gràcies, president .

Senyor Aguirre, no puc més que compartir . Efectivament 
el seu discurs és la part final de la desesperació davant una 
situació dramàtica, el sector de la pesca a més és un sector 
que normalment té un comportament dificultós, eh, i per tant 
s’ha de sobreprotegir, i això és una de les qüestions que hem 
d’abordar . S’ha de fer millor gestió dels fons de pesca, perquè 
efectivament són fons moltes vegades nodrits per fons 
europeus que, a diferència de fons que vénen d’agricultura 
o ramaderia, per cada euro invertit d’una administració 
autonòmica, rep tres mes per part de la Unió Europea, amb 
la qual cosa la quantia de fons que poden gestionar-se cofi-
nançats ha de tindre una molt bona gestió i, per tant, hem de 
millorar en eixa bona gestió .

El dilluns, en el moment que se va oficialitzar en eixa comis-
sió sectorial el repartiment de fons de les comunitats autò-
nomes, és quan a partir d’ara nosaltres hem d’activar perquè 
arriben de manera àgil i eficient. Ja li dic que és un milió 
d’euros el que se va a destinar al sector de l’aqüicultura 
específicament.

El 30 d’abril també traguérem una ordre, que és important 
per a ells, que és de reconversió, d’infraestructures, etcètera . 
És una ordre que ix en un període anual, un període esta-
blert que se repetix durant els anys i hem agilitat per a poder 
sacar-la i aixina poder gestionar-la en condicions durant l’any 
perquè puga sumar-se al que és la manera extraordinària, 
que li dic, d’esta ordre d’1 milió d’euros que anem a treure .

I jo faria una reflexió, perquè vosté també parla que moltes 
vegades en el context –estem parlant de l’aqüicultura, 
de la pesca, però també podríem parlar de ramaderia i 
d’agricultura– de com ens estem aplaudint tots i totes per 
la capacitat que la societat valenciana haja reaccionat front 
a esta situació de crisi, com hem d’agrair al sector sanitari, 
sociosanitari, etcètera, el molt que han fet .

Jo vull recordar-los que del sector de l’agricultura, la rama-
deria i pesca han fet un tremend esforç per alimentar-nos en 
condicions i no tindre la sensació de no abastiment per a les 
nostres famílies . I això se compensa comprant els productes 
valencians . I no puc dir-ho d’una altra manera . (Aplaudiments) 
Se compensa comprant els productes de pesca, ramaderia i 
agricultura valencians i valencianes! (Veus)

I açò també és un avís per a les cadenes de supermercats, 
que són molt potents les valencianes, que li faig una peti-
ció expressa, davant d’una situació greu, de crisi, que traves-
sen els sectors primaris valencians, que facen enormes esfor-
ços per introduir en la cadena de distribució els productes 
valencians .

Lògicament el tancament del canal Horeca era inabordable 
traslladar-lo al consum quotidià de les famílies valencianes . 
Per què? Pel simple fet que mos visiten milions de persones 
d’altres llocs i consumeixen en el canal Horeca . Això, lògica-
ment, no podem absorbir-lo tot les famílies valencianes .

Ara bé, quan anem als mercats, quan anem als supermercats, 
quan anem a les tendetes de proximitat, sabem identificar 
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perfectament el producte valencià, i és una decisió ètica, de 
responsabilitat social aplaudir els sanitaris a les huit de la 
vesprada, com hem fet durant mesos, i comprar productes 
valencians .

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies . (Veus)

Amb esta crida a consumir productes (veus) de la terra que ha 
merescut un aplaudiment unànime de tot l’hemicicle, finalit-
zem el nostre treball, finalitzem el nostre treball, senyories.

I, amb estos aplaudiments, els he de dir que han fet vostés un 
bon treball .

Es closa la sessió . (El president colpeja amb la maceta)

(S’alça la sessió a les 13 hores i 39 minuts)

 

D’acord amb l’article 18 .2 del Reglament de les Corts 
Valencianes, s’indiquen les senyories assistents a la sessió:

Aguirre Larrauri, José Luis 
Arquillos Cruz, Luis  
Barceló Chico, Ana 

Barrachina Ros, Miguel 
Bastidas Bono, Elena María 
Bellver Casaña, Jorge 
Bonig Trigueros, Isabel 
Bravo Sanestanislao, Gabriela 
Caballero Montañés, Juan Carlos 
Cabedo Laborda, Cristina  
Cantó García del Moral, Toni  
Carrasco Torres, Felipe Javier 
Ciscar Bolufer, José 
Climent González, Rafael 
Davó Bernabeu, Naiara 
Escrig Monzó, Sabina 
Fernández García, Vicente  
Ferri Fayos, Fran 
García Gomis, David 
Gómez Santos, Irene Rosario 
Gracia Calandín, Carlos  
Martínez Ramírez, Carmen 
Marzá i Ibañez, Vicent 
Massó Linares, María de los Llanos 
Mata Gómez, Manolo 
Merino Peña, Ruth  
Morera i Català, Enric 
Oltra Jarque, Mónica 
Ortiz Vilella, Eva 
Pérez Garijo, Rosa María  
Peris Cervera, Rosa 
Ponce Guardiola, Juan 
Puig i Ferrer, Ximo  
Robles Galindo, Papi 
Salvador Rubert, María José 
Serna Serrano, Toñi 
Vega Campos, Ana 
Ventura Campos, Mercedes  
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